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Transportudvalget har i brev af 27. februar 2013 stillet mig følgende spørgsmål 

nr. 370, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Flemming Damgaard Larsen (V). 

Spørgsmål nr. 370: 

Ministeren bedes kommentere skrivelse af 26.februar 2013 fra Biltris Bylaug, jf. 

TRU alm. del - bilag 174, vedrørende sikring af krydset Elverdamsvej/Biltris 

Gade/Hornsherredvej (landevej 142 - rute 53) i Lejre Kommune, og oplyse om 

Vejdirektoratet vil sikre krydset for både biler og cyklister, samt hvornår det vil 

ske. 

Svar: 

Vejdirektoratet har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til: 

Krydset ikke er en sort plet jf. den officielle ulykkesstatistik, der er baseret på 

Politiets registreringer. Politiet har i femårs perioden 2008 – 2012 registreret 

et personskadeuheld og et materielskadeuheld i krydset. 

Der er lokal hastighedsbegrænsning på 60 km/t på hovedlandevejen i krydset 

med Biltris Gade/Hornsherredvej. Oversigtsforholdene overholder anbefalin-

gerne for et vejkryds, hvor hastighedsbegrænsningen er 60 km/t på den gen-

nemgående vej. Derudover er der krydsningsheller på Elverdamsvej, hvilket 

gør det muligt for fodgængere og cyklister at krydse vejen i to tempi. Vejdirek-

toratet er opmærksomt på, at der færdes lette trafikanter - herunder skolebørn 

- i krydset. Vejdirektoratet og Politiet er opmærksomme på hastighedsforhol-

dene ved Biltris. Elverdamsvej er udpeget som ATK-strækning (automatisk 

trafikkontrol), hvor Politiet jævnligt foretager hastighedskontrol.  

Vejdirektoratet har ikke på nuværende tidspunkt planer om at ændre forholde-

ne i krydset. 

Jeg har bedt Vejdirektoratet om i dialog med Politiet at sikre, at der fortsat er 

fokus på hastigheden på Elverdamsvej.  
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